
JEGYZŐKÖNYV

Készült: Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Humán és Szociális
Bizottsága 2024. július 30-án tartott nyilvános üléséről.

Az ülés helye: Békési Polgármesteri Hivatal kistanácskozó terme
Békés, Petőfi u. 2. I. emelet

Ijazoltan távol: Kovács Gusztáv bizottsági tag.

Jelen vannak: A mellékelt jelenléti ív szerint

Mucsi András bizottsági elnök: Köszöntötte a bizottság ülésén megjelenteket. Megállapította,
hogy a bizottság határozatképes, mivel 7 főből 6 fő jelen van, így a nyilvános ülést megnyitotta.
Kovács Gusztáv bizottsági tag jelezte távolmaradását.
Módosító javaslat nem volt, így szavazásra bocsátotta a meghívóban szereplő napirendi
pontokat és a bizottság üléséről készítettjegyzőkönyvet Deákné Domonkos Julianna bizottsági
tag írja alá hitelesítőként.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma. 6fő

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

77/2024. (VII.30.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és Szociális Bizottsága a 2024. július
30. napján tartott ülésének napirendjét az alábbiak szerint fogadta el:

NAPIRENDI PONTOK:

Nyilvános ülés:

1 . A gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 1 1/20 12. (III. 30.) önkormányzati rendelet
módosítása
Előkészítette: Dr. Szabó-Bimbó Mária osztályvezető

Támok Lászlóné jegyző

2. Békés Város Önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló 5/2024. (II. 22.)
rendeletének módosítása
Előkészítette: Kovács Szilvia osztályvezető

Dr. Bocskay Arpád aljegyző

3. Beszámoló a Békési Gyógyászati Központ és Gyógyfürdő 2023. évi munkájáról
Előkészítette: Kovarszki Judit Eszter igazgató,

Békési Gyógyászati Központ és Gyógyfürdő



4. Csatlakozás a Bursa Hungarica Ösztöndíjpályázathoz
Előkészítette: Nánási Zsolt osztályvezető, Gazdasági Osztály

5 . Iskolavédőnői körzetek módosítása
Előkészítette: Dr. Szabó-Bimbó Mária osztályvezető

6. Bejelentések

A bizottság jegyzőkönyv hitelesítőnek Deákné Domonkos Julianna bizottsági tagot választja
meg.

Napirend tár2ya: A gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 1 1/2012. (III. 30.)
önkormányzati rendelet módosítása

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzó’könyvhöz az MÖtV. 52. (1) bekezdés]) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Kérdezte, hogy van —e bármilyen kiegészítés az anyaghoz?

Vidáné Endrődy Ildikó bizottsági tag: Kérte, hogy módosítsák az előterjesztésben szereplő
magántanuló kifejezést egyéni munkarend keretében tanulmányokat folytatóra.

Mucsi András bizottsági elnök: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat
nem volt, elfogadásra javasolja a rendelet-tervezetet a bizottság részéről.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma. 6fő

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsáía

78/2024. (VII. 30.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő- testületének Humán és Szociális Bizottsága az
előterjesztés a gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 1 1/20 12. (III. 30.) önkormányzati
rendelet módosításáról szóló rendelet- tervezet elfogadását javasolja a Képviselő-
testületnek.

Felelős: Mucsi András bizottsági elnök
Határidő: intézkedésre azonnal

Napirend tár2ya: Békés Város Önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló 5/2024. (II.
22.) rendeletének módosítása

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az MÖtV. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Kérdezte, hogy van —e bármilyen kiegészítés az anyaghoz?
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Juhos János bizottsági tag: A Turisztikai Kft.-t 20 millió forinttal megsegitik. Mik voltak ezek
az eszközbeszerzések?

Pol2ár Zoltán alpolgármester: Ez nem az az előterjesztés, a BVSZ Kft. támogatását emelik.
Nem történnek, hanem történni fognak vásárlások, autó, fűnyíró, trélert fognak vásárolni. A
következő testületi ülésre be lesz mutatva, ha megtörténik vásárlás a költségvetésben is el lesz
számolva. Tehát arról fog szólni ez az eszközbeszerzés, amit már 3-5 éve meg kellett volna
vásárolni. Még az sem biztos, hogy ennyi mennyiségben elég lesz a készlet arra, hogy
haladéktalanul ellássák a feladatukat.

Mucsi András bizottsági elnök: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat
nem volt, elfogadásra javasolja a rendelet- tervezetet a bizottság részéről.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő bizottsági tagok száma. 6fő

- Megállapította, hogy a bizottság S igen, 1 tartózkodással az alábbi határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsájja

79/2024. (VII. 30.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő- testületének Humán és Szociális Bizottsága az
Békés Város Önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló 5/2024. (II. 22.) rendeletének
módosításáról szóló rendelet- tervezet elfogadását javasolja a Képviselő- testületnek.

Felelős: Mucsi András bizottsági elnök
Határidő: intézkedésre azoiinal

Napirend tár2ya: Beszámoló a Békési Gyógyászati Központ és Gyógyfrdő 2023. évi
munkáj áról

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Kérdezte, hogy van —e bármilyen kiegészítés az anyaghoz?
Köszöntötte Kovarszki Judit Eszter igazgatót, megköszönte a beszámolót. Van egy olyan
gyakorlat, hogy a bizottsági ülés tagjai ellátogatnak a gyógyászati intézménybe. Ezt idén is
megteszik és majd időpontot egyeztetve menni fognak egy bejárásra. Altalában a József Attila
utcai intézményben szokták kezdeni és aztán mennek a gyógyászati központba.

Deákné Domonkos Julianna bizottsági tag: Bár a bizottsággal nem voltak még idén bejáráson,
de ő már igen, hiszen az ő választási körzetében van a gyógyászati központ, ezért fontosnak
tartotta ezt a dolgot. Igazgatónővel a jövőbeni terveket is sikerült egyeztetniük. Nagyon értékes
anyagnak gondolja a beszámolót, nagy örömmel tölti el, hogy az idén nyolcadik alkalommal
megrendezésre kerülő rózsaszín szalagos rendezvény is szerepel bemie. Igazgató asszony a
továbbiakban is támogatja ermek a rendezvénynek a szervezését, illetve amennyiben lehet
anyagi forrást is fog biztosítani erre. Bízik abban, hogy a jövőben jó tervek és javaslatok
születnek.

Mucsi András bizottsági elnök: Az egészségügyi alapellátásról szóló törvény változott. Egy
olyan állapot jött létre, hogy a védőnők egy részét elvitték, az iskolavédőnők a többiek pedig a
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rendelőnél maradtak. Úgy szerepel a törvényi változásban, hogy 2023. július 1-től a
feladatellátás a megyei kórházhoz került. Viszont úgy fogalmaz a törvény, hogy a tárgyi
feltételeknek a biztosítása az továbbra is az önkormányzat vagy az adott fenntartónak a
működtetésében lévő egészségügyi intézményhez tartozik. Ez a gyakorlatban okoz náluk
problémát? Mert egy mellérendelt viszony jött létre és nem alá- IZMé rendelt viszony, mint a
korábbiakban, hogy az intézményvezető volt a munkáltató.

Kovarszki Judit Eszter igazgató: Mivel a vármegyei kórházhoz került területi védőnők a
korábban az övéik voltak és kapott egyszer szóban egy olyan ráutaló mondatot, hogy ők már
nem az Ő védőnőik, így ők Békés város védőnői a továbbiakban is. Hogy ez milyen munkáltatói
formában az egy jogi kérdéskör. Anyagi gazdálkodási, eszközkezelési, vagyonkezelési
területen vannak problémák. Kicsit nehézkes a rendszer azért, mert ahova 6k betagozédtak, az
egy nagyon hierarchikus rendszer. A jelenlegi jogszabály azt mondja ki, hogy a már meglévő
eszközök, amiket átvettek, azoknak a javítása, karbantartása az ők feladatuk, viszont a pótlása
nem.
Most elromlott a nyomtató és fénymásoló, de scannelni tud. Ok kapják az email-t, hogy
vegyenek másikat vagy javítassák. Scannelni még mindig tud, ezért értékes az eszköz, de a
gyulai kórház úgy rendelkezett, hogy kapnak egy nyomtatót. Ok fénymásolót szeretnének, de
már nem vehetnek, így tőlük nem kapnak. Igy a technikai áthidaló megoldás az, hogy
bescannelik és kinyomtatják. Vannak napi operatív problémák, de nem az ellátásban. A fiókos
szekrényből szeretnének zárhatót. A helyi ANTSZ ellenőrzése során a legfontosabb
problémája, hogy a védőnők íróasztalának fiókja zárható legyen. A vármegyei korház
meglepően tapasztalta, hogy az intézményben központi légkeverő készülék van. Így
területarányosan vagy szerződés szerint rájuk osztható költségébe szálijanak be az éves
karbantartásába, ha náluk szeretnének lenni, akkor ehhez járulékos költségek tartoznak.

Mucsi András bizottsági elnök: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat
nem volt, elfogadásrajavasolja a beszámolót a bizottság részéről.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma. 6fő

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

80/2024. (VII. 30.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő - testületének Humán és Szociális Bizottsága az alábbi
határozat elfogadását javasolja a Képviselő- testületnek.

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Békési Gyógyászati Központ és
Gyógyfürdő munkájáról szóló beszámolót a határozat melléklete szerinti tartalommal

elfogadja.

Felelős: Mucsi András bizottsági elnök
Határidő: intézkedésre azonnal

Napirend tár2ya: Csatlakozás a Bursa Hungarica Ösztöndíjpályázathoz
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Írásos előterjesztés csatolva ajegyzb’könyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Kérdezte, hogy van —e bármilyen kiegészítés az anyaghoz?
Egyre inkább jelképessé válik ez az összeg sajnos.

Tárnok Lászlónéjegyző: A duplájára emelkedett a támogatás.

Mucsi András bizottsági elnök: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat
nem volt, elfogadásra javasolja a határozati javaslatot a bizottság részéről.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma. 6fő

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

81/2024. (VII. 30.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő - testületének Humán és Szociális Bizottsága az alábbi
határozat elfogadásátjavasolja a Képviselő- testületnek.

1. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete — meghirdetése esetén, a
korábbi évek feltételeinek megfelelően — csatlakozik a Bursa Hungarica Felsőoktatási
Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2025. évi fordulój ához.

2. A támogatás forrását 3.100.000,- Ft összegben Békés Város Önkormányzatának
Képviselő-testülete az Önkormányzat 2024. évi költségvetésében a szociális
támogatások keretén belül biztosítj a. A Képviselő-testület felhatalmazza Kálmán
Tibor polgármestert, hogy gondoskodjon arról, hogy a 2025. évi költségvetésen is
rendelkezésre álljon a fedezet.

3. A Képviselő-testület felhatalmazza Kálmán Tibor polgármestert a csatlakozási
nyilatkozat aláírására.

Felelős: Mucsi András bizottsági elnök
Határidő: intézkedésre azonnal

Napirend tárgya: Iskolavédőnői körzetek módosítása

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az MÖtV. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Kérdezte, hogy van —e bármilyen kiegészítés az anyaghoz?
Van olyan védőnő, aki gyesen van?

Kovarszki Judit Eszter igazgató: Hárman vannak. Aki jelenleg dolgozik az a személy fél
állásban van a rendelőben és fél állásban Muronyt látja cl védőnőként.
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Mucsi András bizottsági elnök: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat
nem volt, elfogadásra javasolja a határozati javaslatot a bizottság részéről.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnóljelenlévő bizottsági tagok száma. 6fő

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormáni’zat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsáj’a

82/2024. (VII. 30.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő - testületének Humán és Szociális Bizottsága az alábbi
határozat elfogadásátjavasolja a Képviselő- testületnek.

1 . Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete Békés város közigazgatási területén
az iskolavédőnői körzeteket 2024. október 1-től az alábbiak szerint határozza meg:

1. számú iskolavédőnői körzet

A körzet székhelye: 5630 Békés, József Attila utca 5.

Intézmény neve, címe/telephelye intézményi jogviszony

Dr. Hepp Ferenc Általános Iskola

.
általános iskolai tanuló

. 5630 Békés, JózsefAttila utca 12.

. 5630_Békés,_Bajza_utca_1.
Dr. Illyés Sándor Óvoda, Általános Iskola, Szakiskola,
Készségfejlesztő, Kollégium és Egységes Gyógypedagógiai
Módszertani Intézmény középiskolai tanuló

. 5630 Békés, Szánthó Albert utca 10.
Reményhír Szakképző Iskola, Általános Iskola, Óvoda és
Alapfokú Művészeti Iskola általános iskolai tanuló,

.
középiskolai tanuló

. 5630_Bekes,_Jantyik_utca_21-25.

2. számú iskolavédőnői körzet

A körzet székhelye: 5630 Békés, József Attila utca 5.
Intézmény neve, címe/telephelye intézményi jogviszony

Dr. Illyés Sándor Óvoda, Általános Iskola, Szakiskola,
Készségfejlesztő, Kollégium és Egységes Gyógypedagógiai ‚ ‚ . .

Módszertani Intézmény altalanos iskolai tanulo

.__5630_Békés,_Szánthó_Albert_utca_10.
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Szegedi Kis István Református Gimnázium, Technikum,
Általános Iskola, Óvoda és Kollégium ‚ ‚ . .

altalanos iskolai tanulo,
. 5630 Békés, Petőfi utca 3-5. .. ‚ . .

kozepiskolai tanulo
. 5630 Bekes, Petofi utca 1 1-13.
. 5630 Békés, Rákóczi utca 8.
. 5630_Békés,_Szánthó_Albert_utca_3.

3. számú iskolavédőnői körzet

A körzet székhelye: 5630 Békés, József Attila utca 5.

Intézmény neve, címe/telephelye intézményi jogviszony

Gál Ferenc Egyetem Technikum, Szakképző Iskola,
Gimnázium és Kollégium

kozepiskolai tanulo
. 5630 Békés, Hőzső utca 39.
• 5630_Békés,_Szarvasi_utca_42.

2. A Képviselő-testület felhatalmazza a Békési Gyógyászati Központ és Gyógyfürdő
(székhely: 5630 Békés, JózsefAttila u. 5.) igazgatóját, hogy az iskolavédőnői körzetek
változása vonatkozásában az intézmény működési engedélyének módosítása ügyében a
Békés Vármegyei Kormányhivatal Békéscsabai Járási Hivatala Népegészségügyi
Osztályánál, a finanszírozási szerződés módosítása ügyében a Nemzeti
Egészségbiztosítási Alapkezelőnél eljárjon.

Felelős: Mucsi András bizottsági elnök
Határidő: intézkedésre azonnal

Mucsi András bizottsági elnök: További napirendi pont, bejelentés nem volt, így az ülést
befej ezettnek nyilvánította.

K.m.f.

Mucsi András Deákné Domonkos Juli4niia
bizottsági elnök jkv. hitelesítő
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